
Burmistrz 
u Wojtka i Gabrysia

Burmistrz Lęborka Witold Namyślak oraz sekretarz Miasta 
Marian Kurzydło złożyli wizytę pierwszemu urodzonemu w 
2024 roku dziecku, małemu Wojciechowi i jego rodzicom 
Magdalenie i Łukaszowi, którym złożyli gratulacje oraz ży-
czenia. Tradycją jest też wyprawka wartości 500 zł fundo-
wana pierwszemu nowemu mieszkańcowi Lęborka  przez 
burmistrza miasta. 
Wojtek urodził się 2 stycznia rano w lęborskim szpitalu. 
Burmistrz Lęborka wraz z sekretarzem Miasta złożyli wizy-
tę również ostatniemu, urodzonemu w 2023 roku dziecku. 
Gratulacje odebrali rodzice małego Gabriela urodzonego 
31 grudnia 2023 r., Paulina i Dawid. Chłopczyk także otrzy-
mał wyprawkę wartości 500 zł.
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Roboty koszące 
Automower®

ZADZWOŃ I SPRAWDŹ

AUTORYZOWANY DILER I SERWIS 
PHU WALASIAK | Lębork, ul. Wojska Polskiego 32

tel.59 862 76 75 | walasiak@dilerhusqvarna.pl

I LĘBORK

Kolęda w ratuszu
W lęborskim ratuszu gościł  Biskup Ordyna-
riusz Diecezji Pelplińskiej ksiądz dr Ryszard 
Kasyna. - Dziękuję za przybycie do nas 
z duszpasterską wizytą. Dziękuję za pa-
mięć o nas, o naszym mieście i jego miesz-
kańcach. Nasze doroczne spotkanie ko-
lędowe to przede wszystkim wspólne 
dziękczynienie za otrzymane łaski i prośba 
o błogosławieństwo na cały rok  – powitał 
biskupa burmistrz Lęborka Witold Namy-
ślak.  

Ksiądz Biskup zachę-
cał aby w kolędowym 
okresie prosić dobrego 
Boga o to co jest najważ-
niejsze: o bożą i ludz-
ką miłość, by się nie za-
gubiła i by nasze życie 
miało sens. Bo tylko 
życie ma sens gdy jest 
to życie w miłości. 
Następnie udzielił 
błogosławieństwa ko-

lędowego na cały rok 
2024 rok Burmistrzowi 
Miasta oraz zgromadzo-
nym księżom, samo-
rządowcom, pracowni-
kom Urzędu Miejskiego, 
przedstawicielom fi rm 
i stowarzyszeń oraz 
pośrednio - wszyst-
kim mieszkańcom Lębor-
ka. 
Wizytę kolędową uświet-

nił występ przedszko-
laków grupy integra-
cyjnej z Przedszkola nr 

9 w Lęborku pod opie-
ką nauczycieli Jolanty 
Czarneckej, Alicji Ba-

siak i nauczyciela wspo-
magającego Marty 
Król.

fot. www.lebork.pl 
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Jako NOWI W ŚCICI  
gwarantujemy:
• Bardzo bogaty asortyment 
• Codziennie nowy i wieży towar 
• Codziennie atrakcyjne P OMOC
• Codziennie wieże bułeczki wypiekane

na miejscu 

Zapraszamy od poniedziałku do soboty

Cewice ul. Witosa 

I LĘBORK

Sołtys w reprezentacji

Polska Unia Karate Polski 
Związek Sportowy ogłosiła 
ofi cjalnie składy reprezen-
tacji, która w dniach 9-11 
lutego będzie reprezento-
wać kraj na prestiżowych 

Mistrzostwach Europy Ka-
rate WKF w Tbilisi, Gruzja. 
W składzie reprezentacji 
Polski znalazł się Szymon 
Sołtys zawodnik Klubu Ka-
rate SHOTOKAN. Szymon 

swoją przygodę z karate 
zaczął 10 lat temu, będąc 
jeszcze w przedszkolu. Od 
tego czasu trenuje pod 
czujnym okiem trenera 
Piotra Pobłockiego. 

I LĘBORK

Młodzieżowa Rada Miasta
W Sali Rajców Urzędu Miejskiego w Lęborku odbyło się II posie-
dzenie V kadencji Młodzieżowej Rady Miasta Lęborka. Do grona 
Radnych dołączyły: Pola Klawikowska z II Liceum Ogólnokształcą-
cego im. Karola Wojtyły w Lęborku oraz Hanna Jurczyk ze Szkoły 
Podstawowej Nr  1 im. Józefa Wybickiego w Lęborku. Akty powoła-
nia na Radnych Młodzieżowej Rady Miasta Lęborka V kadencji na 
lata 2023-2025 sygnowane przez Witolda Namyślaka – Burmistrza 
Miasta Lęborka wręczył Marian Kurzydło - Sekretarz Miasta Lębor-
ka. 

fot. www.lebork.pl 

fot. www.lebork.pl  
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„Lew Lębork” 
najlepszy 

Zawodnicy Miejskiego Klubu Sportowego „Lew Lębork” brali udział 
w turnieju z cyklu Kaszuby Cup w Luzinie.  W pierwszej fazie tur-
nieju rywalizowało osiem drużyn w podziale na dwie grupy.   Do 
finału i walki o miejsca 1-4 awansowały AP KP Gdynia  II, Korona 
Żelistrzewo, 

AP KP Gdynia oraz MKS 
Lew Lębork, który wygrał 
cały turniej wyprzedzając 
pierwszą drużynę z Gdyni 
oraz z Żelistrzewa.   Naj-
lepszym z strzelcem zo-
stał wybrany Oskar Kwiat-

kowski z MKS Lew Lębork, 
najlepszym bramkarzem 
Piotr Adamczyk z AP KP 
Gdynia, a zawodnikiem 
turnieju Gabriel Smen-
toch z AP KP Gdynia II.
Klasyfikacja końcowa 

przedstawia się następu-
jąco: MKS Lew Lębork, AP 
KP Gdynia, Korona Żeli-
strzewo, AP KP Gdynia 
II, AP Jedynka Reda, AP 
Karol Piątek, AP Jedynka 
Reda II,  PKS Jastarnia

I LĘBORK

Opiekun 
młodych 
radnych

Do zadań Opiekuna należy zapewnienie 
warunków umożliwiających swobodny 
przepływ informacji pomiędzy Radą, a or-
ganami samorządowymi Miasta Lęborka. 
Opiekun obserwuje prace Młodzieżowej 
Rady, również pod względem merytorycz-
nym, może wnosić swoje uwagi i sugestie 
do jej prac. Opiekunem  może zostać oso-
ba, która: posiada pełną zdolność do czyn-
ności prawnych; nie widnieje w Rejestrze 
Sprawców Przestępstw na Tle Seksualnym; 
nie była karana za przestępstwa popełnio-
ne umyślnie oraz nie toczy się przed żad-
nym sądem sprawa karna przeciwko tej 
osobie; przewidziane dla pracowników pe-
dagogicznych zatrudnianych w publicznych 
szkołach podstawowych lub ponadpod-
stawowych, lub przewidziane dla wycho-
wawców wypoczynku, lub przewidziane 
dla osoby pracującej z dziećmi w placów-
ce wsparcia dziennego, lub przewidziane 
dla osoby pracującej z dziećmi w placówce 
opiekuńczo-wychowawczej. 

I LĘBORK

Dotacje 
na sport 

W ratuszu odbyło 
się posiedzenie Ko-
misji ds. sportów in-
dywidualnych oraz 
Komisji ds. sportów 
drużynowych, które 
opiniowały osobno 
oferty z zakresu dys-
cyplin obejmujących 
sporty indywidual-
ne i drużynowe. W 
skład Komisji wcho-
dzili przedstawiciele 
sportowych organi-
zacji pozarządowych, 
Komisji Polityki Spo-
łecznej Rady Miejskiej 
oraz przedstawiciele 
Burmistrza. Członko-
wie Komisji jednogło-
śnie przyjęli propozy-
cje Burmistrza Miasta 
– Witolda Namyślaka 
podziału środków na 
2024 r. W tym roku 
na dotacje na sport 
przeznaczono 1 mln 
100 tys. zł. 

fot. www.lebork.pl 

fot. www.lebork.pl 
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I LĘBORK

Lew dla dziewcząt
Trwa nabór do nowej sekcji piłkarskiej Lew Lębork Girls. Treningi 
prowadzone będą dla dziewcząt urodzonych w latach 2009-2012 
oraz 2013-2016. Klub ma także propozycję najmłodszych w ra-
mach Lew Baby. To jedyne takie grupy w mieście. 

Treningi w sekcji odbywać 
się będą dwa razy w tygo-
dniu i obejmą ogólnoroz-
wojowe zajęcia ruchowe, 
nauczanie i doskonalenie 
elementów gry w piłkę 
nożną. Klub zapewnia od-
powiedni sprzęt, a utwo-
rzona drużyna weźmie 

udział w rozgrywkach li-
gowych i turniejach. Do 
grupy mogą dołączyć 
dziewczęta z roczników 
2009-2012 oraz 2013-
2016. Treningi prowadzo-
ne będą także dla dzieci 
w wieku od 2 do 4 lat do 
grupy Lew Baby. Przyjmo-

wane są zarówno dziew-
czynki jak i chłopcy. Na 
maluchów czekać będą 
ogólnorozwojowe zajęcia 
ruchowe z elementami 
piłki nożnej. Zajęcia odby-
wać się będą pod opieką 
licencjonowanych trene-
rów piłki nożnej UEFA. 

R E K L A M A

WYDARZENIA
I LĘBORK

Nowe 
mieszkania

Dwa czterokondy-
gnacyjne budynki 
po 16 mieszkań na 
wynajem z dofi nan-
sowaniem Fundu-
szu Dopłat powstają 
przy ulicy Władysła-
wa IV (Mieszka I bis).  
Przetarg na ich wy-
konanie za 11 mln 
179 tys. zł wygrało 
konsorcjum MZB 
Maciej Zaręba i Za-
kład budowlany Dzi-
da i Zaręba.
Inwestycja ma być 
gotowa w połowie 
2024 roku.

 Pomóż bezdomnym
Miejski Ośrodek Pomo-
cy Społecznej  w Lębor-
ku  prosi mieszkańców o 
zgłaszanie miejsc prze-
bywania  Osób Bezdom-
nych  na terenie miasta i 
okolic.

TELEFONY KONTAKTO-
WE:
• MIEJSKI OŚRODEK PO-

MOCY SPOŁECZNEJ - 
59/86-22-711

• NOCLEGOWNIA PRZY 
MOPS W LĘBORKU - 

59/86-34-755 (czynny 
całą dobę)

• KOMENDA POWIATO-
WA POLICJI W LĘBORKU 
- 997/112

• STRAŻ MIEJSKA W LĘ-
BORKU - 59/86-22-911

Kredyt
DLA CIEBIE
WEŹ KREDYT I ODBIERZ
ZIMOWĄ NAGRODĘ!

Oddział w Lęborku
ul. 1 Maja 1
tel. 59 863 50 30

Punkt Kasowy w Lęborku
(Starostwo Powiatowe)
ul. Czołgistów 5
tel. 59 863 43 60

Oddział w Łebie
ul. 1 Maja 1B
tel. 59 866 18 33

Filia w Wicku
ul. Radosna 5
tel. 726 990 013

Oddział w Czarnej Dąbrówce
ul. Gdańska 5
tel. 59 821 25 41

Filia w Cewicach
ul. W. Witosa 23b
tel. 59 861 14 22

fot. www.lebork.pl 
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fot. Gmina Cewice

I LĘBORK

FALA 
w Lęborku

Aplikacja „System FALA” będzie publicznie testowana także poza 
Trójmiastem. Lębork, Puck, Władysławowo i Chojnice – w tych 
miastach dostępny był dotąd portal systemfala.pl i podróżowa-
nie z Kartą FALA lub płatniczą. Mieszkańcy czterech kolejnych po-
morskich miast, , dołączają do testowania aplikacji w warunkach 
rzeczywistych. Osoby testujące aplikację mogą zapisać na koncie 
przysługujące ulgi, dodać kartę płatniczą jako dodatkowy identyfi-
kator, ale też jako instrument płatniczy w Systemie FALA. 

Ponadto w aplikacji pa-
sażer będzie mógł zasilić 
ePortmonetkę, ustawić 
cykliczne i automatyczne 
jej doładowania, pobrać 
fakturę za zakupiony bi-
let, zwrócić bilet przed 
rozpoczęciem jego waż-
ności, a także zobaczyć 

listę odjazdów z najbliż-
szego przystanku, skon-
figurować swoje konto 
FALA i powiązać je z in-
nymi kontami (np. człon-
ka rodziny). System FALA 
jest alternatywą, a nie 
obowiązkiem. To ozna-
cza, że pasażerowie w 

dalszym ciągu będą mogli 
nabywać bilety w znanych 
im dotąd kanałach sprze-
daży biletów. 
InnoBaltica Sp. z o.o. 
będzie na bieżąco infor-
mować o kolejnych eta-
pach publicznego testo-
wania.

I ŁEB A

Koncert Eleni w Łebuni 
W kościele pw. św. Michała 
Archanioła w Łebuni, od-
był się koncert świąteczny 
podczas którego wystąpiła 
jedna z najpopularniej-
szych piosenkarek w Pol-
sce – Eleni. Podczas pół-
toragodzinnego występu 
artystka wykonała kolędy 
i pastorałki, co pozwoli-
ło jeszcze przez moment 
pozostać w świątecznym 
klimacie. Podczas koncer-
tu Eleni zaśpiewała także 
kolędę w języku greckim. 
Wieczór zakończył się wy-
konaniem dwóch utwo-
rów z płyty artystki „Miłość 
jak wino” oraz „Troszeczkę 
ziemi troszeczkę słońca”, 
które wspólnie z Eleni za-
śpiewała zebrana publicz-
ność. Koncert został zor-
ganizowany z inicjatywy 
Proboszcza Parafii pw. Św. 
Michała Archanioła w Łe-
buni ks. Tomasza Zimnego 
przy współpracy z Wójtem 
Gminy Cewice Jerzym Bań-
ka oraz Gminnym Cen-
trum Kultury w Cewicach.
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Projekty Naczelnej Organizacji Technicznej 
w Słupsku wspierające Izbę Historii Kolei 

na Pomorzu Środkowym

Mija rok intensywnej pracy miedzy innymi  związanej ze wspar-
ciem Izby Historii Kolei na Pomorzu Środkowym i jej twórców, 
pierwszych kustoszy Ryszarda Nikitiuka i Edwarda Kasierskiego  
oraz grupki młodzieży, która połknęła bakcyl kolekcjonerstwa 
i pokochała historie kolei  na naszym terenie. 

Jedno z zadań  nosiło tytuł   
Święto kolejarza 2023’ i 
było fi nansowane przez 
Miasto Słupsk. 
Głównym celem tego za-
dania było upowszech-
nianie wiedzy historycz-
nej o naszym mieście a w 
szczególności jego grupy 
społecznej jakimi są ko-
lejarze, którzy odgrywali 
wielką rolę w historii na-
szego miasta. Zadanie to 
było uhonorowaniem wy-
siłku słupskich kolejarzy, 
którzy jako grupa zawo-
dowa od uzyskania nie-
podległości mieli wielki 
wpływ na rozwój gospo-
darczy naszego miasta. 
Najlepszą ku temu okazją 
były  obchody Święta Ko-
lejarza podczas, którego 
można złożyć kwiaty pod 
pamiątkowym obeliskiem 
a także zobaczyć zbiory 
Izby Historii Kolei na Po-
morzu, w której zebrano 
ponad 1000 eksponatów 
stanowiących artefakty 
dziedzictwa narodowe-

go. Niektóre z nich mają 
ponad 100 lat. Chcieli-
śmy aby w tym dniu Izbę 
odwiedziło jak najwięcej 
osób ale jednego dnia 
mogła to być ograniczona 
ilość dlatego w ramach 
tego zadania Izbę popula-
ryzowaliśmy już wcześniej 
i udostępnialiśmy zaso-
by Izby Historii Kolei na 
Pomorzu Środkowym jak 
największej ilości miesz-
kańców miasta Słupska 
a w szczególność mło-
dzieży i dzieciom w celu 
zapoznania ich z historią 
kolejarzy i kolejnictwa na 
Pomorzu Środkowym. 
Ekspozycja oraz prezen-
tacje i prelekcje robiły 
na zwiedzających duże 
wrażenie pokazując w jak 
ciężkich warunkach i przy 
pomocy jakiego sprzętu 
musieli kiedyś pracować 
kolejarze. Mamy nadzie-
ję, że  wzbudziło to sza-
cunek i uznanie dla ich 
dorobku i ciężkiej pracy 
w odbudowę Słupska i 

infrastruktury kolejowej 
w naszym mieście i re-
gionie. Wprawdzie Izba 
Historii Kolei dzięki przy-
chylności władz naszego 
miasta została już otwo-
rzona w nowej siedzibie 
w Słupsku przy ul. Filmo-
wej 2 ale prace adapta-
cyjne ciągle trwają dzięki 
młodym wolontariuszom, 
którzy aktywnie włącza-
ją się do tych prac. Żeby 
zapoznać mieszkańców 
Słupska z tym miejscem 
organizowaliśmy spotka-
nia dla zwiedzających a 
głównie dla dzieci i mło-
dzieży podczas, których 
wygłaszaliśmy  prelek-
cje, wyświetlaliśmy fi lmy, 
przedstawialiśmy specjal-
nie przez nas opracowa-
ne prezentacje oraz pre-
zentowaliśmy  eksponaty. 
Promowaliśmy to miejsce 
tak aby w okresie letnim 
obejrzeli je także turyści 
odwiedzający nasze mia-
sto. I tak się stało, były 
grupy zwiedzających z 

Francji, Włocławka, Kępic, 
Lublina i innych oddalo-
nych od nas miejscowo-
ści. Kulminacyjny punkt 
tego projektu miał miej-
sce 24 listopada, odbyło 
się  seminarium nt. ”Tra-
dycje Święta Kolejarza” 
przy muzyce i skromnym 
poczęstunku w Domu 
Technika NOT w Słupsku. 
Był to znakomity czas i 
miejsce aby podzięko-
wać słupskim kolejarzom 
za ich wysiłek włożony w 
promowanie techniki i 
tradycji kolejarskich w na-
szym regionie.

Drugie zadanie przez 
nas realizowane  nosiło 
tytuł Jubileusz 145-lecia 
linii kolejowej Szczecinek 
-Ustka a było fi nansowa-
ne przez Powiat Słupski.   
W  ramach  tego zada-
nia ujęliśmy działania na 
rzecz ochrony i opieki 
nad zabytkami, prowadzi-
liśmy edukację związaną 
z poszanowaniem i po-
pularyzacją eksponatów 
zabytkowych zgroma-
dzonych w Izbie Historii 
Kolei na Pomorzu oraz 
prezentowaliśmy ważne 
fakty związane z historią 
kolejnictwa w naszym re-

gionie. Jakość i ilość tych 
eksponatów stanowi na 
dzień dzisiejszy zasoby, 
które z powodzeniem 
można określić mianem 
dziedzictwa narodowego 
naszego regionu. Głów-
nym działaniem zadania 
było sympozjum, które 
zorganizowaliśmy w listo-
padzie 2023r. w budynku 
Starostwa Powiatowego 
w Słupsku. W trakcie sym-
pozjum świętowaliśmy 
też  50-lecie powstania 
Międzyzakładowego Koła 
SITK RP przy węźle kolejo-
wym PKP Słupsk. Podczas 
sympozjum prelegenci 
zapoznali zebranych z 
historią linii kolejowej 
Szczecinek-Ustka, histo-
rią Izby Kolei na Pomo-
rzu Środkowymi, historią 
związaną z linią kolejową 
do Ustki, wypowiedzieli 
się na temat dzisiejszych 
rozwiązań węzłów komu-
nikacyjnych w Ustce i w 
Słupsku oraz o dorobku 
Międzyzakładowego Koła 
SITK RP przy węźle kole-
jowym PKP Słupsk. Sym-
pozjum towarzyszyła  wy-
stawa „Kolej na Słupsk”. 
Starosta Paweł Lisowski 
wręczył podziękowania i 
medale ludziom pełnym 

pasji, działaczom społecz-
nym i miłośnikom kolej-
nictwa z Izby Historii Kolei 
w Słupsku Edwardowi Ka-
sierskiemu, Krystynie Po-
piel, Tadeuszowi Bruzda. 
Uczestnikami sympozjum 
byli członkowie stowarzy-
szeń Naczelnej Organiza-
cji Technicznej w Słupsku, 
Stowarzyszenia Inżynie-
rów i Techników Komuni-
kacji RP w Słupsku, kole-
jarze, uczniowie Zespołu 
Szkół Mechanicznych  i 
wielu pasjonatów kolej-
nictwa, sympatyków Izby 
Historii Kolei w Słupsku. 
Niespodziewanymi gość-
mi były: Ludwika Niżyń-
ska inż. kolejnictwa  pre-
zeska Polonii w Kijowie  
oraz Aneta Duda z Koła 
Historii Kultury Material-
nej XIX w. „Secesja”, któ-
ra szczególnie błyszczała 
na widowni w pięknym 
starodawnym kapeluszu. 
Wszystkie uczestniczące 
w sympozjum osoby za-
prosiliśmy do sukcesyw-
nego zwiedzania Izby Hi-
storii Kolei na Pomorzu w 
nowej siedzibie oraz pro-
pagowania jej istnienia 
i działalności na terenie 
Powiatu Słupskiego. Dzia-
łaniami towarzyszącymi 
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i poprzedzającymi orga-
nizację sympozjum była 
promocja zasobów Izby 
Historii Kolei na Pomorzu 
Środkowym dla jak naj-
większej ilości mieszkań-
ców powiatu słupskiego a 
w szczególność młodzieży 
i dzieci w celu zapoznania 
ich z dziejami kolejarzy     i 
kolejnictwa na pomorzu 
Środkowym. Ekspozycja 
oraz prezentacje i prelek-
cje robiły na dzieciach i 
młodzieży duże wrażenie 
pokazując w jak ciężkich 
warunkach i przy pomo-
cy jakiego sprzętu musieli 
kiedyś pracować koleja-
rze. Powinno to wzbudzić 
szacunek i uznanie dla ich 
dorobku i ciężkiej pracy w 
odbudowę infrastruktury 
kolejowej w naszym re-
gionie. Organizowaliśmy 
spotkania w samej Izbie 
Historii Kolei na Pomorzu 
Środkowym dla uczniów 
Zespołu Szkół Agrotech-

nicznych oraz spotkania 
w szkołach i przedszko-
lach powiatu słupskiego: 
w Ustce, Kobylnicy, Głobi-
nie, Bierkowie, Damnicy 
gdzie wygłosiliśmy pre-
lekcje, przedstawiliśmy 
prezentację i filmy o tech-
nice kolejowej i bezpie-
czeństwie na kolei  oraz 
eksponaty możliwe do 
przewiezienia.
Aby promować nasze za-
dania wydaliśmy histo-
ryczne widokówki o ko-
lejnictwie, malowanki dla 
dzieci, wydrukowaliśmy 
ulotki nawiązujące do 
tematyki i historii Świę-
ta Kolejarza i Jubileuszu 
145-lecia linii kolejowej 
Szczecinek-Ustka  oraz 
przygotowaliśmy wiele in-
nych materiałów promo-
cyjnych . 

Do promocji Izby Kolei 
aktywnie włączył się dział 
regionalizmu Biblioteki 

Publicznej w Słupsku, któ-
ry zrealizował działania  
związane z największym 
tegorocznym projektem 
dotyczącym Izby Historii 
Kolei w Słupsku organi-
zowanym przez Miej-
ską Bibliotekę Publiczną 
im. Marii Dąbrowskiej w 
Słupsku oraz Bałtycką Bi-
bliotekę Cyfrową pn. „Ko-
lej na Słupsk” z programu 
“Patriotyzm Jutra” . Pro-
jekt dotyczył w dużej mie-
rze promocji  Izby Historii 
Kolei w Słupsku oraz wy-
darzenia historycznego 
nad Słupią. Partnerami 
projektu byli: Koło Histo-
rii Kultury Materialnej XIX 
w. „Secesja”, Naczelna 
Organizacja Techniczna - 
NOT Słupsk i ZST Słupsk 
- Drzewniak. Koordynato-
rem projektu była Danuta 
Sroka.
Tematem projektu „Ko-
lej na Słupsk” była histo-
ria kolei pomorskiej, zaś 
podstawą działań była 
Izba Historii Kolei w Słup-
sku. W niej bowiem od-
naleziono wysoce intere-
sujące artefakty pamięci 
m.in. dowody kolejarzy 
Rzeczypospolitej Polskiej 
z 1937 r., historyczne 
mundury i sztandary, 
przedwojenne tablice pa-
rowozowe czy bilety służ-
bowe z 1945 r. Zadanie 
polegało  na połączeniu 
edukacji społecznej z hi-
storyczną, co pozwoliło 
na prezentację wydarzeń 

z przeszłości w kontek-
ście współczesnym, czyli 
bliższym uczniom, a na-
wet młodym nauczycie-
lom. Izba Historii Kolei 
potraktowana została 
w projekcie jako „przysta-
nek początku”. Zadanie 
było  realizowane w czte-
rech odsłonach: edukacja 
historyczna, żywe lekcje 
historii, wydarzenie histo-
ryczne, ekspozycja wysta-
wiennicza pn. „Kamienie 
między torami – teraź-
niejszość i pamięć”.
W ramach tego projektu 
odbywały się lekcje dla 
dzieci słupskich szkół pod-
czas, których Edward Ka-
sierski, Ryszard Nikitiuk, 
Damian Czarnecki, Michał 
Sienkiewicz i Krystyna 
Popiel omawiali cieka-
wostki związane z histo-
rią słupskiej kolei na pod-
stawie zgromadzonych 
eksponatów. 
W Drzewniaku natomiast 
odbywały się warsztaty 
historyczne, które pro-
wadziła Aneta Duda. Ca-
łość zwieńczyło wielkie 
wydarzenie historyczne 
na słupskich bulwarach 
związane z narodowym 
czytaniem powieści Elizy 
Orzeszkowej „Nad Nie-
mnem” i inscenizacją prze-
jazdu pociągu ze stacji 
Niemen do stacji Słupsk. 
Wydarzenie bardzo cieka-
we, które spotkało się ze 
znakomitym przyjęciem 
mieszkańców Słupska.  

WYDARZENIA Z REGIONU

Niestety pomimo zadowolenia z ak-
tywnej działalności w ubiegłym roku  
nie możemy się w pełni cieszyć. Od-
szedł od nas Ryszard Nikitiuk  jeden 
z najaktywniejszych  działaczy kolejo-
wych, inicjator założenia Izby Historii 
Kolei na Pomorzu Środkowym i wie-
loletni jej kustosz. Skarbnica wiedzy 
i darczyńca wielu eksponatów o ol-
brzymiej wartości zabytkowej. Pozo-
stał wielki żal i tęsknota za nim oraz 
zobowiązanie aby należycie uszano-
wać i kontynuować jego pracę.
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CZYTAJ NAS ONLINE
www.przegladonline.pl

obserwuj nas na 
www.facebook.com/przegladonline/

Szukasz skutecznej reklamy ?
Dzwoń ! 

795 438 045
jpuzdrowska.media@wp.pl 

A U T O P R O M O C J A
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Puchar dla Potęgowa
TS Pomorze Potęgowo zdobyło Puchar Starosty Lęborskiego 
w XXIII Halowym Turnieju Piłki Nożnej, rozegranym w lęborskiej 
hali widowiskowo-sportowej.

O Puchar Starosty Lę-
borskiego walczyło 9 ze-
społów (5 w grupie A i 4 
w grupie B). Z grupy A do 
półfi nału awansowały: 
Baza 44 Siemirowice i TS 
Pomorze Potęgowo. Od-
padły po rozgrywkach w 
grupie: Starostwo Powia-
towe, Start Łebień i Zenit 
Łęczyce.
W grupie B do półfi nału 
weszły Anioły Garczego-
rze – ubiegłoroczni zdo-
bywcy pucharu i Chrobry 
Charbrowo. Odpadły: Old 
Boys Mosty i Zenit Redko-
wice.
O fi nalnej kolejności w 
półfi nale zadecydowały 
rzuty karne, ponieważ 
zarówno mecze Bazy 44 
Siemirowice z Aniołami 

Garczegorze (0:0), jak i 
Chrobrego Charbrowo 
z Pomorzem Potęgowo 
(2:2) zakończyły się remi-
sami.
Skuteczniejsi w egzekwo-
waniu karnych okazali się 
zawodnicy Aniołów Gar-
czegorze i Pomorza Potę-
gowo i to te ekipy spotka-
ły się w fi nale głównym. 
Zdecydowaną przewagę 
w meczu fi nałowym za-
prezentowało Pomorze 
Potęgowo, pokonując 
przeciwników 3:0. W „ma-
łym fi nale”, czyli w roz-
grywkach o 3 i 4 miejsce 
Baza Siemirowice poko-
nała Chrobrego Charbro-
wo (1:0).
W tym roku Puchar Fair 
Play otrzymała druży-

na   Chrobrego Charbro-
wo. Królem strzelców zo-
stał Mariusz Mikołajczyk 
z Pomorza Potęgowo, 
zaś najskuteczniejszym 
bramkarzem turnieju 
okazał się Cezary Wik-
torzak – również z ekipy 
z Potęgowa. W imieniu 
partnera medialnego im-
prezy – „Dziennika Bał-
tyckiego” – puchar re-
dakcji dla najlepszej 
drużyny powiatu lębo-
rskiego – Aniołów Gar-
czegorze - wręczył red. 
Robert Gębuś.
Wraz ze starostą pucha-
ry wręczali: wicestarosta 
Edmund Głombiewski, wi-
ceprzewodniczący Rady 
Powiatu Lęborskiego: 
Witold Krużycki i Marian 

Borek (pełniący jednocze-
śnie funkcję przewodni-
czącego Powiatowej Rady 
Sportu), a także burmistrz 

Lęborka Witold Namyślak 
i sekretarz miasta Marian 
Kurzydło, którzy udo-
stępniają miejską halę 

do organizacji rozgrywek. 
Opiekę medyczną nad 
turniejem zapewniła Iwo-
na Stawarz.

fot. www.powiat-lebork.com 

• BUK  
• DĄB
• BRZOZA
• SOSNA
• OBRZYNY TARTACZNE

BUKBUK
POCIĘTE

POŁUPANE

DZWOŃ

602 697 648

Zapewniamy

transport

A U T O P R O M O C J A
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I LĘBORK

Lodowisko 

W Lęborku działa sztucz-
ne lodowisko,  które po-
wstało przy markecie 
„Mrówka”. Lodowisko 
jest zadaszone. Lodowi-
sko czynne jest od po-
niedziałku do piątku w 
godz. 14.00-21.00, w so-
boty i niedziele od 9.00 
do 21.00.  Przerwy tech-
niczne o 13.00 i 17.00. 
W okresie ferii zimowych 
obiekt czynny będzie w 

godzinach 9.00-21.00. 
Wypożyczalnia oferu-
je szeroki wybór łyżew, 
kasków i chodzików dla 
najmłodszych. Goście lo-
dowiska mogą skorzystać 
z różnego rodzaju słodkich 
przekąsek oraz napojów, 
także gorących, z automa-
tu. Cennik korzystania z 
lodowiska: 1 zł - dla dzieci 
z lęborskich przedszkoli 
na podstawie oświadcze-

nia opiekuna prawnego 
oraz dla uczniów lębor-
skich szkół podstawowych 
i ponadpodstawowych, po 
okazaniu ważnej legityma-
cji szkolnej (bez limitu cza-
sowego), 17 zł  - dla pozo-
stałych dzieci i młodzieży 
(bez limitu czasowego), 20 
zł - dla dorosłych (bez limi-
tu czasowego). 15 zł -  za 
wypożyczenie łyżew (bez 
limitu czasowego)

I LĘBORK

„Ożywione dzieła” 
W holu głównym lęborskiego starostwa oglądać można wysta-
wę pod nazwą „Ożywione dzieła”. Konkurs zorganizowała Szkoła 
Podstawowa nr 8 w Lęborku, który adresowany jest do dzieci i 
młodzieży z klas IV-VIII z terenu całego powiatu. Celem konkur-
su jest upowszechnianie wiedzy z zakresu historii sztuki poprzez 
prezentację wykorzystującą nowoczesne środki przekazu. Na wy-
stawę  składa się 17 prac, których tematyka nawiązuje do sztuki 
współczesnej. Technicznie i organizacyjnie konkurs przygotowały 
nauczycielki z SP 8. Wystawę oglądać można codziennie do 9 lu-
tego br..

I LĘBORK

Droga rowerowa przy 
ul. Komuny Paryskiej

Wzdłuż ulicy Komuny Paryskiej można ko-
rzystać już nowej drogi pieszo-rowerowej 
na odcinku od przejazdu kolejowego przy 
Czołgistów do ronda. W ramach wartej 
ok. 1 mln złotych inwestycji wybudowano 
455 metrów drogi pieszo-rowerowej o na-
wierzchni asfaltowej i z kostki betonowej o 
szerokości od 3,5 do 4 metrów.    
W zrealizowanej drogowej inwestycji 
oprócz szerokiej ścieżki pieszo-rowerowej 
przebudowano przydrożne rowy i wybu-
dowano kolektor deszczowy. Bezpieczeń-
stwo pieszych i rowerzystów poprawiła 
budowa dwóch, dwuetapowych przejść dla 
pieszych w ciągu ulicy Komuny Paryskiej i 
Cisowej oraz zatoki autobusowej a także 
nowe oznakowanie poziome i pionowe.

fot. www.powiat-lebork.com

fot. www.powiat-lebork.com

fot. www.lebork.pl 
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W Zespole Szkół w Cewi-
cach odbył się I Turniej 
Piłki Siatkowej Mężczyzn 
o Puchar Wójta Gminy 
Cewice na rzecz Wielkiej 
Orkiestry Świątecznej 
Pomocy. 

W turnieju wzięło  udział 
16 zespołów m.in. z Lę-
borka, Cewic, Siemiro-
wic, Słupska, Gdańska, 
łącznie 156 zawodników. 
I miejsce zajęła drużyna 
Speednet Gdańsk, II miej-
sce VII Brygada Obrony 
Wybrzeża Słupsk, zaś III 
miejsce KSK Kołczygłowy. 
Dyplomy oraz puchary 

zwycięzcom wręczył Je-
rzy Bańka Wójt Gminy 
Cewice wraz z Aleksan-
drą Klawe Dyrektorem 
Zespołu Szkół w Cewi-
cach i organizatorem 
wydarzenia Jarosławem 
Pruskim. 

Na zakończenie zawo-
dów zorganizowano li-
cytację statuetki MVP, 
która została wylicyto-
wana za 25 tys. zł. Łączna 
kwota zebrana podczas 
turnieju to 30 tys. zło-
tych. Drużyna Speednet 
z Gdańska mimo prze-
granej licytacji posta-

nowiła również wpłacić 
pieniądze dla Cewickiego 
sztabu. 

Organizatorami turnieju 
był Zespół Szkół w Ce-
wicach reprezentowany 
przez Jarosława Pruskie-
go, Patryk Gański, Łukasz 
Drywa przy wsparciu 
Wójta Gminy Cewice.

Wyniki turnieju i Najlep-
si zawodnicy w drużynie

I miejsce Speednet 
Gdańsk - najlepszy za-
wodnik: Piotr Wojtkie-
wicz

II miejsce VII Brygada 
Obrony Wybrzeża– naj-
lepszy zawodnik: Bartosz 
Czyż
III miejsce UKS Kołczy-
głowy -Daniel Jaworski
IV miejsce Iryda Cewice - 
Alan Drywa
V miejsce UKS Reda -Ja-
kub Klenczon
VI miejsce Smerfy - Ro-
bert Kraszny
VII miejsce Morska Jed-
nostka Rakietowa -Łu-
kasz Wenta
VIII miejsce Młodzi Eme-
ryci - Bartosz Siach
IX miejsce Tresh Team - 
Marek Dębski
X miejsce SPS Lębork

XI miejsce Octagon
XII miejsce Tufi  Team
XIII miejsce The Naturat- 
Damian Rajkowski
XIV miejsce Proterm 
Lębork -Marcin Macie-
jewski
XV miejsce KS BAT Sie-
rakowice-Marcin Mar-
kowski
XVI miejsce Wzgórze - 
Filip Jóskowski
Najlepsi zawodnicy-
-MVP turnieju– Kacper 
Jawlewicz, Bartłomiej 
Puzdrowski

Zdjęcia: 
Justyna i Dariusz 
Puzdrowscy 

I turniej Piłki  Siatkowej Mężczyzn o Puchar Wójta 
Gminy Cewice na rzecz WOŚP 
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I LĘBORK

Ministra w Lęborku
Do Lęborka przyjechała ministra Edukacji Barbara Nowacka. Spo-
tkała się  z uczniami i kadrą zarządzają Zespołu Szkół Gospodarki 
Żywnościowej i Agrobiznesu w Lęborku. Harmonogram organiza-
cji zmian przeprowadzanych w szkołach zakłada, że odchudzeniu 
podstawy programowej towarzyszyć będzie wymiana podręczni-
ków. Nie stanie się to jednak od razu. Proces opracowania dobrze 
przygotowanych podręczników wymaga czasu, jeśli mają być to 
poważne podręczniki, których treści będą mogły przez lata wspie-
rać realizację procesu edukacyjnego. Reforma szkolnictwa nie 
może wprowadzać do szkół chaosu, dlatego tak ważna jest bie-
żąca konsultacja i dyskusja ze środowiskami oświatowymi, mło-
dzieżą i jednostkami samorządu terytorialnego, pełniącymi rolę 
organów prowadzących placówki oświatowe.  

I LĘBORK

Spotkanie seniorów
Stowarzyszenie Emerytów Rencistów i Osób Niepełnosprawnych 
w Lęborku zorganizowało noworoczne spotkanie członków tej or-
ganizacji. Uczestniczyło w nim 180 osób reprezentujących środo-
wiska senioralne Lęborka i okolicznych miejscowości. 

Noworoczne spotkania 
to  wieloletnia tradycja.  
Burmistrz seniorom ży-
czył, by pasmo sukcesów 
i powodzenia trwało cały 
rok:  - To nie tak, że tyl-
ko dzisiaj życzymy wam 
wszystkiego najlepsze-
go – mówił burmistrz Wi-
told Namyślak  – Życzymy 
wam każdego udanego i 

szczęśliwego dnia w no-
wym roku. W spotkaniu z 
seniorami uczestniczył też 
sekretarz miasta Marian 
Kurzydło oraz reprezen-
tujące instytucje pomocy 
społecznej: Bogusława 
Lis-Zielińska – dyr. Powia-
towego Centrum Pomocy 
Społecznej i Elżbieta Mi-
chalska – kier. Miejskiego 

Ośrodka Pomocy Społecz-
nej w Lęborku. SERiON 
działające na terenie po-
wiatu z siedzibą główną w 
Lęborku posiada również 
swoje oddziały terenowe. 
W noworocznym spotka-
niu uczestniczyli więc tak-
że przedstawiciele tych 
ośrodków z Łeby, Wicka, 
Redkowic i Mostów.

I LĘBORK

Lunaris we Włoszech
Zespół Muzyki Dawnej Lunaris z Młodzieżowego Domu Kultury w 
Lęborku będzie koncertować we Włoszech. Lunaris to zespół mu-
zyczny, który gra muzykę z czasów renesansu. Grupa powstała w 
2017 roku i od tamtej pory koncertuje na licznych wydarzeniach. 
Lęborscy muzycy polecą do Włoch na sześć dni z koncertem pt. 
„Muzyka polskiego i włoskiego renesansu”. Wystąpią, m.in. w ko-
ściele św. Antoniego w Viareggio i w kościele Santa Felicita we Flo-
rencji. Wezmą również udział we mszy polskiej, dorocznej para-
dzie karnawałowej w Viareggio oraz spotkaniu karnawałowym z 
udziałem włoskiej Polonii oraz konsula Stefano Barlacchiego we 
Florencji i Toskanii.

fot. www.powiat-lebork.com

fot. MDK Lębork
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I ŁEBA

 Pieniądze na przychodnię
Spółka Baltic Power przekazała 150 tysięcy złotych nowo otwartej 
placówce medycznej w Łebie. Środki pozwolą na zakup specjali-
stycznego sprzętu i  niezbędnego wyposażenia medycznego. To 
kolejna inicjatywa uruchomiona z  myślą o  lokalnych społeczno-
ściach na Pomorzu. Wsparcie lokalnych społeczności jest ważnym 
elementem działalności spółki Baltic Power, powołanej przez OR-
LEN i Nortland Power do realizacji budowy pierwszej farmy wia-
trowej na Pomorzu.

Morska farma wiatrowa 
Baltic Power jest najbar-
dziej zaawansowanym 
projektem offshore wind 
w  Polsce. Posiada umo-
wy na wszystkie kluczo-
we komponenty, w  tym 
turbiny, morskie i  lądo-
we stacje elektroener-
getyczne, kable oraz 
fundamenty wraz z  ich 

produkcją, transportem 
i instalacją. Jako pierwszy 
projekt w  Polsce uzyskał 
wymagane pozwolenia 
na budowę. W maju 2023 
rozpoczęła się budowa 
lądowej infrastruktury 
w  Gminie Choczewo. We 
wrześniu 2023 projekt 
uzyskał finansowanie, 
w  październiku ogłoszo-

no zakończenie fazy przy-
gotowań i  rozpoczęcie 
budowy inwestycji.
Budowa morskiej farmy 
wiatrowej Baltic Power 
jest jednym z  kluczowych 
projektów  Grupy OR-
LEN  dla realizacji strate-
gicznego celu osiągnięcia 
9 GW mocy zainstalowa-
nych w  energetyce od-

nawialnej do 2030 roku. 
Farma powstanie w  od-
ległości około 23 km od 
brzegu, na wysokości 
Łeby i  Choczewa. Będzie 

składała się z  76 najno-
wocześniejszych turbin 
wiatrowych o  mocy jed-
nostkowej 15 MW. Wraz 
z  zakończeniem budowy 

w 2026 roku, farma Baltic 
Power rozpocznie produk-
cję energii, która pozwoli 
zasilić ponad 1,5 miliona 
gospodarstw domowych.

I ŁEBA

Boisko wielofunkcyjne 

W Łebie powstanie bo-
isko wielofunkcyjne. Pra-
ce nad budową boiska 
rozpoczęły się w  drugiej 
połowie roku 2023. 
W ramach projektu wy-
konano już rozbiórkę 
istniejącego boiska, bu-
dowę nowego boiska 
o  powierzchni bezpiecz-
nej poliuretanowej o  po-
wierzchni całkowitej 
około 460 metrów kwadra-
towych na którym powstał: 
kort do tenisa, boisko do 

siatkówki, boisko do piłki 
nożnej, a  także boisko do 
koszykówki. Płyta boiska 
ograniczona została pił-
kochwytami o  wysokości 
6m. Wokół boiska zlokali-
zowane są trzy urządzenia 
siłowni zewnętrznej, nowe 
słupy oświetleniowe, sto-
jaki na rowery, kosze na 
śmieci, ławki, ławkostoły, 
stół do gry w  szachy oraz 
tablica regulaminowa. 
W  obrębie urządzeń si-
łowni zewnętrznej oraz 

elementów małej architek-
tury zastosowane zostały 
nawierzchnie bezpieczne 
wykonane z  mat przero-
stowych. W ramach zago-
spodarowania przestrzeni 
wokół boiska wykonano 
również nasadzenia drzew 
oraz wysiew trawy. Ogro-
dzenie terenu boiska od 
strony ul. Jagiellońskiej 
oraz od strony torów ko-
lejowych zostało wymie-
nione na nowe. Wartość 
inwestycji około: 800 tys. zł

I LĘBORK

Spóźniona Grunwaldzka
Opóźniają się prace zwią-
zane z rozpoczęciem 
przebudowy ul. Grun-
waldzkiej w Lęborku. Pla-
nowo roboty na tej ulicy 
miały nastąpić tuż po 
zakończeniu remontu są-
siedniej ul. Sienkiewicza. 
Tak się jednak nie stało, 
a wykonawca zdecydował 
się w pierwszej kolejności 

zająć się rewitalizacją po-
bliskiego parku im. Marii i 
Lecha Kaczyńskich. 
W ramach inwestycji na 
ul. Grunwaldzkiej, jezdnia 
ma zostać przebudowa-
na na odcinku od ul. Boh. 
Monte Cassino do ul. 
Sienkiewicza. Ulica zyska 
nową kanalizację desz-
czową, jezdnię, chodni-

ki,   miejsca parkingowe, 
oświetlenie i wyniesione 
skrzyżowanie. Przebudo-
wa ulicy Grunwaldzkiej i 
Sienkiewicza jest jednym 
z elementów rewitalizacji 
parku im. Marii i Lecha 
Kaczyńskiej. Tam prace 
warte 3,5 mln zł rozpo-
częły się pod koniec sierp-
nia ubiegłego roku. 

I LĘBORK

Nowe świetlice
Mieszkańcy Roszczyc w 
gminie Wicko będą mieli 
nową świetlicę wiejską. 
Świetlica będzie budyn-
kiem parterowym o cał-
kowitej powierzchni 167 
m kw. i nie będzie pod-
piwniczona.
Budowa ma potrwać do 
końca września. Całkowi-
ta wartość inwestycji wy-
nosi milion złotych. 
W planach jest kolejna 
inwestycja. Wybudowana 
zostanie świetlica wiejska 
wraz z wyposażeniem w 
miejscowości Maszewko. 

W budynku o całkowitej 
powierzchnia 411 m kw. 
znajdzie się przestronna 
sala warsztatowo-kon-
ferencyjna, połączona 
schodami z antresolą, 
z której będzie się roz-
taczać widok na główną 
salę w świetlicy. 
Na antresoli będzie znaj-
dować się pomieszcze-
nie o powierzchni pra-
wie 45 m kw. Będzie to 
przestrzeń przeznaczona 
na organizację spotkań, 
warsztatów dla miesz-
kańców. W budynku ma 

znajdować się scena z 
oświetleniem oraz na-
głośnieniem. W świetlicy 
znajdzie się także kuch-
nia, toaleta przystosowa-
na do potrzeb osób z nie-
pełnosprawnościami oraz 
pomieszczenia gospo-
darcze. Obiekt nie będzie 
podpiwniczony, a wokół 
niego powstaną miejsca 
parkingowe oraz mała ar-
chitektura.
Planowany koszt budo-
wy świetlicy w Maszewku 
wynosi 1,4 mln zł, z czego 
1,37 mln zł. 

fot. https://balticpower.pl/

fot. https://leba.eu/
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